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م. موید در بیمارس��تان بستری شد و تحت عمل 
جراحی قرار گرفت. 

رحیم عظیمی، جوانی که از داش��تن دو دس��ت 
محروم اس��ت در رش��ته نگارگری بیست ویکمین 
جشنواره هنرهای تجسمی جوانان حضور دارد و با 

پا نگارگری می کند. 

مایکل مور در بیست  وپنجمین سالگرد فیلم »من 
و راجر« گفت که تاری��خ از اوباما تنها به عنوان اولین 
رئیس جمه��وری آمریکا یاد می کند و او دس��تاورد 

دیگری  ندارد. 

س��عید نعمت الله با بیان این که نقش های اصلی 
س��ریال جدید س��یروس مقدم را کامبیز دیرباز و 
بهنوش طباطبایی بازی می کنند، تأکید کرد: شاید 
به علت حال نامساعدش نتواند نگارش فیلمنامه را 

به پایان برساند. 

در حالی که فیلم بلند انیمیشن »رستم و سهراب« 
مدت هاست آماده اکران است ولی هنوز زمان قطعی 
نمایش آن از سوی شورای صنفی نمایش اعلام نشده 
است، البته عوامل فیلم در این فاصله اقدام به تهیه 
نوشت افزارهایی با تصاویر شخصیت های ملی این 

انیمیشن کرده اند. 

مسعود دلخواه از اجرای نمایش »مسیح به روایت 
پیلاطس« که روایتگر آخرین س��اعت های زندگی 
عیسی مسیح)ع( است در جشنواره تئاتر فجر خبر 
داد و عنوان کرد:  برای نگارش این نمایشنامه از قرآن 

و انجیل بهره گرفته است. 

همسر شمس آل احمد در واکنش به اخبار مربوط 
ب��ه انتش��ار یادداش��ت های آل احمد از بی اطلاعی 
خان��واده آل احمد به منزله وص��ی قانونی مایملک 
جلال آل احمد نسبت به ماهیت و چگونگی انتشار 

این یادداشت ها انتقاد کرد. 

حبیب ایل بیگی  درباره طرح »س��ینما س��لام« 
گفت: قرار ش��د در روز اجرایی شدن این طرح مردم 
50 درصد به��ای بلیت س��ینما را پرداخت کنند و 
سازمان س��ینمایی ش��رایطی فراهم کند تا هزینه 
50 درص��د مابقی آن ب��ه صاحبان س��ینما و فیلم 

پرداخت شود. 

دومین جش��ن سالانه »موس��یقی ما« با معرفی 
 برترین ه��ای این ح��وزه در  س��ال 92، دوش��نبه

 31 شهریور در تالار وحدت تهران برگزار می شود. 

مراس��م بزرگداشتی همراه با س��خنرانی آیدین 
آغداش��لو و نمایش تعدادی از آثار  هانیبال الخاص، 
روز 22 شهریورماه از ساعت 6 تا 8 بعدازظهر در موزه 

هنرهای معاصر تهران برگزار می شود. 

نس��خه دی وی دی و بل��و - ری فیل��م »چ« ب��ه 
 کارگردان��ی ابراهی��م حاتمی کی��ا، روز دوش��نبه

 24 شهریور به صورت گس��ترده در شبکه نمایش 
خانگی توزیع خواهد شد. 

نوج��وان پیانیس��ت  ناظمی نی��ا،   مرواری��د 
  28 ش��هریورماه در تالار رودکی به اج��رای برنامه 

خواهد پرداخت. 

فیل��م س��ینمایی »آمی��ن خواهیم گف��ت« به 
کارگردانی س��امان س��الور در بخش »پنجره ای به 
 س��ینمای آس��یا« نوزدهمین جش��نواره بوس��ان

 شرکت می کند. 

به مناسبت فرارس��یدن روز سینما، کتابفروشی 
انتش��ارات افق از روز 21 تا 23 شهریور برای اهالی 
خانه س��ینما، اعضای انجمن س��ینمای جوانان و 
دانش��جویان رش��ته س��ینما کتاب های خود را با 

25 درصد تخفیف عرضه می کند. 

درحالي که جایزه مهم بوکر به عنوان مطرح ترین 
جایزه ادبي بریتانیا از امسال براي اولین بار درهایش 
را به روي نویسندگان آمریکایي نیز گشود و از حوزه 
ملي فراتر رفت، اکنون تنها 3 نویسنده از 6 نویسنده 
فینالیس��ت این رقابت را نویس��ندگان بریتانیایي 

تشکیل  مي دهند. 

اخبار كوتاهیادداشت
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 دستمزد  اندک  بازیگری 
 در برابر مشکلات فراوان

به دنبال گفته های امین تارخ درباره وضع امنیت 
شغلی صنف بازیگران سینما اش��اره کردند که:» 
بسیاری از مطالبی که درباره دستمزد بالای بازیگران 
مطرح می ش��ود، هیاهویی برای هیچ اس��ت«. به 
اعتقاد من که نمونه ای از بازیگرانی هستم که در این 
سال ها در س��ینما به یک اوج نسبي رسیده ام، باید 
این جا مطرح کنم که از طریق دستمزد کار بازیگري 
تاکنون نتوانسته ام حتي خانه و ماشین خریداري 
کنم. اساسا انگار ما از راه بازیگري و دستمزدهایمان 
به خواستگاه هاي مادي نخواهیم رسید. هرچند این 
ماجرا براي بازیگرانی ک��ه در عرصه هنر و برای بالا 
بردن  اهمیت هنرکار م��ی کنند، از اهمیت بالایي 
برخوردار نیس��ت،  اما اهمیت آن زماني دوچندان 
مي ش��ود که در دیدگاه هاي اش��تباهي که گاهي 
در جامعه  نس��بت ب��ه بازیگران مطرح مي ش��ود، 
افراد را با دستمزد هاي آنچناني از بازیگری خطاب 
مي کنند، این در حالي است که عمر مفید بازیگراني 
 که مي توانند در س��ینما در اوج باش��ند را در نظر

 نمی گیرند و ت��ا جایي این دیدگاه ه��ا آزاردهنده 
مي ش��ود که گاهي ب��دون اطلاع از مبل��غ پایین 

مستمري بازیگران کم کار سینما مطرح مي شود. 
از سوي دیگر باید در نظر گرفت بازیگري علاوه 
بر این که یکي از فرسایش��ي ترین ش��غل هاي دنیا 
محسوب مي شود، به نسبت مخاطرات و مشکلاتي 
که براي فرد به جا مي گذارد چندان بازخورد مالي 
ندارد. ه��ر بازیگري ش��اید با این دغدغ��ه روزگار 
جواني اش را سپري کند که آیا مي تواند در سال هاي 
میانسالي اش براي خود اندوخته مالي داشته باشد یا 

این امر برایش بعید و دور از انتظار خواهد بود. 
اگ��ر از دس��تمزد هاي کلان بازیگران س��خن 
مي گوییم ای��ن را هم بای��د بدانیم این دس��تمزد 
دربرابر خطراتي که براي یک بازیگرممکن اس��ت  
اتفاق بیفتد بسیار ناچیز است. مي توان آرشیوي از 
انواع مصایب و مش��کلاتي که براي بازیگران پیش 
آمده را تهیه کرد و پس از آن درباره دس��تمزد آنها 
س��خن گفت. باید این احتمال را در نظر گرفت که 
یک بازیگر شاید سر یکي از کارهایش برایش اتفاق 
ناگواري بیفتد و براي همیش��ه شغلش را از دست 
بدهد یا چند ماه را بس��تري و خانه نش��یني باشد. 
یادآوري مي کنم ک��ه از یاد نبریم که بازیگري عمر 
کاري بالایي ب��راي هیچ کدام از بازیگران س��ینما 

محسوب نمي شود. 

خبر روز

فهرست ثروتمند ترین نویسندگان 
جهان منتشر شد

مجله اقتصادی »فوربس« فهرست پردرآمدترین 
نویسندگان جهان طی 12 ماه گذشته را اعلام کرد. 
در فهرس��ت پردرآمدترین نویسندگان جهان که از 
س��وی مجله معتبر »فوربس« منتشر شد، »جیمز 
پترس��ون« رمان نویس معروف ب��ا 90 میلیون دلار 
افزایش درآمد طی یک سال گذشته مقام نخست را 

کسب کرد. 
نویسنده آثار تریلر دو سال پیش نیز چنین رتبه ای 
را از آن خود کرده بود، اما در سال 2013 جایگاهش 
را به »ای. ال جیمز«، نویس��نده انگلیسی مجموعه 
رمان های پرفروش»50 طیف خاکستری« واگذار 
کرده بود. جیمز س��ال گذش��ته 95 میلیون دلار به 
س��رمایه اش افزود، اما امسال این رقم به 10 میلیون 
دلار تنزل پیدا ک��رد و وی را تا جایگاه یازدهم پایین 

آورد. 
جیمز پترس��ون به عنوان پردرآمدترین نویسنده ِ 
دنیا به طور میانگین سالی 14 کتاب منتشر می کند.  
اختلاف فاح��ش او با »دن ب��راون«، نف��ر دوم این 
فهرست، 62 میلیون دلار است. نویسنده  کتاب های 
»رمز داوینچی«، »نماد گمش��ده«، »فرش��تگان و 
شیاطین« و »دوزخ« ثروت خود را 28 میلیون دلار 

افزایش داده است. 
نام »ن��ورا رابرت��ز« که لق��ب ملک��ه  کتاب های 
دیجیتال��ی را یدک می کش��د با 23 میلی��ون دلار 
افزایش سرمایه در رتبه سوم دیده می شود. » دنیل 
استیل« در سال گذش��ته 22 میلیون دلار به دست 
آورده اس��ت. »ژانت ایوانوویچ« )20 میلیون دلاری( 

هم پنجمین رتبه را در فهرست »فوربس« دارد. 
به گ��زارش گاردی��ن،  »جف کینی«، نویس��نده 
مجموعه کتاب های پرفروش »خاطرات بچه بزدل« 
تا ژوئن 2014 توانسته 17 میلیون دلار به جیب بزند 
و پس از او از »ورونیکا راث« با همین میزان افزایش 

درآمد نام برده شده است. 
»جان گریش��ام« و »اس��تفن کین��گ« که هر 
دو از نویس��ندگان سرش��ناس آمریکایی هستند و 
کارهایشان بس��یار مورد اقتباس قرار می گیرد، نیز 
17 میلیون دلار به ثروت خود افزوده اند و رتبه ششم 

را با کینی و راث تقسیم کرده اند. 
»س��وزان کالین��ز«، خالق رمان ه��ای »عطش 
بقا« با 16 میلیون دلار افزایش س��رمایه رتبه  هفتم 
را کس��ب ک��رد و پ��س از او »جی. ک��ی رولینگ« 
ک��ه از ثروتمندتری��ن زن��ان انگلیس محس��وب 
می شود، هش��تمین نویس��نده جهان در فهرست 
پردرآمدترین ه��ای »فورب��س« نام گرف��ت. خالق 
»هری پاتر«  س��ال گذشته 14 میلیون دلار افزایش 

درآمد داشته است. 

دریچه
چهره

اتفاقخبر
جواد مجابی 90 سال هنر معاصر 

ایران را بررسی کرد
جزئیاتی از جشن روز ملی سینما  شهرام ناظری با یاد

 محمدرضا لطفی و سیمین بهبهانی خواند
جواد مجابی، کتاب تازه ای با عنوان »90 س��ال 
نوآوری در هن��ر معاصر ایران« را در دس��ت چاپ 
دارد، این کتاب درحال حاضر در مرحله حروفچینی 
اس��ت. جواد مجابی، کارش��ناس و منتقد هنری، 
طنزنویس، روزنامه نگار، نقاش و کاریکاتوریس��ت 
شناخته شده که به تازگی کتاب »سرآمدن هنر نو« 
را روانه بازار نشر کرده است، درباره کتاب تازه اش به 
ایسکانیوز گفت: می توانم بگویم برای گردآوری این 
مجموعه نزدیک به س��ی تا چهل سال زمان صرف 
کرده ام. این نویسنده با اشاره به این که از  سال 1337 
که نخستین دوسالانه هنری در کاخ گلستان تهران 
برگزار ش��د تاکنون بیشتر نمایش��گاه های هنری 
ایران را دنبال کرده است، ادامه داد: در این مدت کار 
نقاشان و هنرمندان را بررسی کرده ام و مطالب این 

کتاب نیز طی همین سال ها نوشته شده است. 
 مجابی اف��زود: این کتاب ش��امل دو قس��مت 

خواهد بود.

ش��انزدهمین جش��ن س��ینمای ای��ران با 
نمایش فیلم اهدای تندیس های این جش��ن به 
برگزیدگان، در سینماهای تهران و شهرستان ها 
برگزار می شود. روابط عمومی جشن اعلام کرد 
که قرار اس��ت رأس س��اعت 17 بیس��ت ویکم 
ش��هریور ماه مصادف با روز ملی سینما جشن 
س��ینما به طور همزمان در س��ینماهای کشور 
برگزار شود. سینماهای برگزار کننده در تهران 
پردیس ه��ای آزادی، ملت، ک��ورش، زندگی و 
فرهنگ و در ش��هرهای مشهد س��ینما هویزه، 
اصفهان سینما سپاهان، شیراز سینما سعدی، 
اهواز سینما اکسین و قزوین سینما بهمن اعلام 
و همچنین برای اهالی سینما سالن برج میلاد 
به عنوان میزبان معرفی شد. سازمان سینمایی 
نیز در روز جمعه بیست ویکم شهریور ماه ساعت 
20 شب مراسم بزرگداشت روز ملی سینما را در 
هتل پارسیان استقلال و با حضور اهالی سینما 

برگزار می کند. 

ش��هرام ناظری به همراه گروه موسیقی مولوی 
وزارت کش��ور روی  ت��الار  در   سه شنبه ش��ب، 

صحنه رفت. 
ش��هرام ناظری پی��ش از ش��روع اج��را گفت: 
امس��ال، س��الی بود که ما چند هنرمند بزرگ را از 
دست دادیم و برنامه را به یاد هنرمندانی همچون 
زنده یاد س��یمین بهبهان��ی و محمدرضا لطفی و 
دو نفر از هنرمندان کرد، یعنی اس��تاد ش��هابی و 
عباس کمن��دی. ش��والیه آواز ایران ادام��ه داد: در 
مراسم خاکسپاری سیمین بهبهانی، شعر »دوباره 
می س��ازمت وطن را« خواندم. دوستان پیشنهاد 
دادند که این شعر را امش��ب دوباره اجرا کنم و من 
بخش کوچکی از این قطع��ه را دوباره اجرا خواهم 
کرد. ناظری در بخش��ي از برنامه با س��از به صحنه 
آمد تا شعر دوباره »می سازمت وطن را« به تنهایی 
اجرا کند. پایان بخش، شب نخست کنسرت شهرام 

ناظری، اجرای قطعه »آتش در نیستان« بود. 

در پی ش��کایت ع��زت الله انتظام��ی و مجید 
انتظام��ی از به��روز غریب پور، ای��ن هنرمند به 
دادگاه فراخوانده ش��د. بهروز غریب پور به ایسنا 
گفت: آقایان عزت الله و مجید انتظامی علیه من 
به دادس��رای عمومی و انقلاب تهران ش��کایت 
کرده اند و دیروز  19ش��هریورماه برایم احضاریه 

آمده است.
 او ادامه داد: طبق این احضاریه، سه روز فرصت 
دارم تا به بخش فرهنگ و رسانه دادسرا مراجعه 
کنم. به گفته غریب پور، این شکایتنامه از سوی 
حسین اینالو به وکالت عزت الله و مجید انتظامی 
تنظیم ش��ده اس��ت و در آن اتهاماتی همچون 
توهین ، نشر اکاذیب ، تهدید و... عنوان شده است. 
پس از ساخت خانه -  موزه عزت الله انتظامی که 
طراحی آن توس��ط بهروز غریب پور انجام شده 
است، این دو هنرمند با یکدیگر دچار اختلاف نظر 

شدند .

 شکایت عزت الله انتظامی
 از بهروز غریب پور

شهروند | نشس��ت خبری نمایش »کسی نیست 
همه داس��تان ها را به یاد آورد« که صبح چهارش��نبه، 
19 ش��هریور ماه ب��ا حضور رضاح��داد )کارگ��ردان(، 
محمدچرمشیر )نمایش��نامه نویس(، کیومرث مرادی 
)مجری طرح(، محسن فیضی )مدیر ارتباطات شرکت 
رایتل( و جمعی از اهالی رسانه برگزار شد، تنها نشستی 
برای معرفی این نمایش نب��ود بلکه بحث های مهمی 
ازجمله تعریف نشدن تئاتر حرفه ای و دانشجویی، بحث 
درآمدزایی تئاتر، اسپانسری در این حوزه و کمک های 
دولتی ه��م در آن مطرح ش��د. درواقع گروه س��ایه به 
بهانه اجرای این نمایش پس از 10  س��ال درباره بیشتر 
 مشکلات و دغدغه های هنرمندان تئاتر در این جلسه 

صحبت کردند.  
جوانان با پیشینه تئاتر ما غریبه هستند 

محمدچرمشیر، نمایشنامه نویس و مدرس در ابتدای 
نشس��ت با اش��اره به این که وضع تئاتر خیلی مناسب 
نیست و فشار زیادی روی تئاتر هست، گفت: »ما همه 
باید به هم کمک کنیم تا این فش��ارها برداش��ته شود، 
حاشیه ها را کم کنیم و بیشتر به متن بیفزاییم.به نظرم 
تئاتری ها بهتر اس��ت به جای دنبال کردن حاش��یه ها 
به اجرا و کارش��ان بپردازند،  ما هم��ه عضو یک خانواده 
هس��تیم و هر چیزی که در راه اهالی تئاتر مانع بسازد، 
نادرست اس��ت.« او در ادامه درباره اهداف بازتولید این 
نمایش توضیح داد: »کس��ی نیس��ت همه داستان ها 
را به یاد آورد« 10س��ال پیش توس��ط گروه س��ایه در 
سالن قشقایی اجرا شد، ما به سراغ بازتولید این نمایش 
رفتیم چون در طول این سال ها، افراد جدیدی به تئاتر 
پیوستند که احتمالا با پیشینه تئاتر ما غریبه هستند.  
فکر کردیم بهتر اس��ت گذری به گذشته داشته باشیم 
تا جوانان این را درک کنن��د که ما تجربه های زیادی را 
پشت سر گذاش��تیم و همه آن چه درحال حاضر داریم 
ناگهان به وجود نیامده اند. می خواستیم از همین طریق 
کاری کنیم تا نسل های جدید تاریخ تئاتر ما را یاد بگیرند 
و آن را به خاطر بسپارند.« چرمشیر با بیان این که دلیلی 
ندارد دوباره از اول چرخ را اختراع کنیم و آتش را کشف 
کنیم، افزود: »نبای��د فراموش کنیم که تجربه هایی در 
سال های گذش��ته در ایران صورت گرفته و نباید فکر 
کنیم که تئاتر از زمانی که ما به آن پیوستیم شروع شده 
است. ما می خواهیم تا با احترام به پیشینیان فعالیت مان 

را ادامه دهیم.«
تئاتر هم می تواند یک صنعت درآمدزا باشد

رضاحداد در پاس��خ به این سؤال که همه سالن های 
تئاتر ما دولتی هستند و تئاتر خصوصی چطور در این 

فضا می خواهد فعالیت کند، گفت: »بله، سالن نمایش 
یکی از ارکان اصلی تئاتر است. اما درباره این که چطور 
به تئاتر خصوصی برس��یم، بگذاری��د اول آمار و ارقامی 
از وضع تئاتر در کشور انگلس��تان برایتان بگویم. طبق 
آمار، 76 درصد مردم انگلس��تان در سه س��ال گذشته 
حداقل به تماش��ای یک نمایش رفته اند ک��ه این افراد 
به صورت متوس��ط بین 25 تا 43 سال س��ن داشتند. 
تبلی��غ دهان به ده��ان بیش��ترین تأثی��ر را در دیدن 
نمایش ها داشته است. درآمد حاصل از نمایش در سال 
2013 بالغ بر 971 میلیون دلار بوده و قیمت متوسط 
بلیت در لندن 67 دلار بوده اس��ت. همچنین در تمام 
نمایش ها به صورت متوس��ط 72/2درصد از صندلی ها 
پر بوده و دولت انگلستان در س��ال 2010 دو میلیارد و 
هشتاد میلیون پوند از حوزه تئاتر درآمد داشته است. « 
حداد با اشاره به این که با اعلام این آمار فقط قصد دارد 
بگوید که تئاتر هم می تواند صنعت درآمدزایی باش��د، 
افزود: »البته که تئاتر تج��اری به تئاتر ما لطمه خواهد 
زد، اما این طبیعی است و ما باید دوران گذر را بگذرانیم. 
این تئاتر ورشکس��ته نمی تواند ما را به آن سمت ببرد. 
درحال حاضر کسی نیست که از دولت طلبکار نباشد، 
برای این که تئاتر را نجات دهیم باید ساختار آن را عوض 
کنیم.  برای این کار لازم اس��ت ک��ه کمپانی های تئاتر 
شکل بگیرد، یعنی سالن های نمایش به کمپانی های 
تئاتر واگذار ش��وند. یک فرد کاملا هن��ری، دارای نام، 
سبک و تجربه های هنری مسئولیت سالن ها را برعهده 
بگیرد و برای آن درآمد کس��ب کن��د.  درواقع قدم اول 
کمک دولت به ش��کل گرفتن این کمپانی های تئاتری 

اس��ت و بعد بر مبنای برنامه ای که ای��ن کمپانی ها در 
اختیار دولت قرار می دهند بودجه ای به آنها اختصاص 
دهد.« او با این پرسش که چرا از ما 20 درصد پول بلیت 
می گیرند به جای این که کمک مان کنند، گفت: »اداره 
تئاتر موظف است که به ما کمک کند و به ما هم بودجه 
بدهد.« کارگردان نمایش »کسی نیست همه داستان ها 
را به یاد آورد« درباره این سؤال که آیا بهتر نیست دولت 
به جای کمک به تئاتری ه��ای حرفه ای که می توانند از 
اسپانسر کمک بگیرند به تئاتر دانشجویی کمک کند، 
بیان داش��ت: »درحال حاضر که دول��ت به هیچ کس 
کمک نمی کند. البته قبول دارم که بهتر اس��ت اول به 
تئاتر دانشجویی کمک کند اما این دلیل نمی شود که 

تئاتر حرفه ای یا تجربی را رها کند.« 
 تئاتر حرفه ای، دانشجویی و آماتور را 

تعریف نکرده ایم
چرمش��یر هم در ادام��ه صحبت های ح��داد افزود: 
»مشکل ما این است که اصلا تئاتر حرفه ای، دانشجویی 
و آماتور را تعریف نکردیم و حالا این روزها سرگرم تعریف 
تئاتر خصوصی هس��تیم. آیا ما نقش س��الن هایمان را 
تعری��ف کرده ایم؟ زمان��ی که دانش��جوی تئاتر اولین 
نمایشش در سالن اصلی تئاتر شهر روی صحنه می رود، 
قرار اس��ت تجربه دهمش را در کجا اج��را کند؟ برای 
همین است که حوزه تئاتر ش��بیه میدان گلادیاتورها 
شده و برای اجرای نمایش می خواهیم سر یک دیگر را 
ببریم.« او در پاسخ به این س��ؤال که خود تئاتری ها در 
تعریف کردن تئاتر حرفه ای، آماتور و دانشجویی با هم 
توافق ندارند، پس چه کس��ی باید اینها را تعریف کند.  

توضیح داد: »پروسه  آسان سازی ورود به تئاتر ثمره اش 
همین چیزی می شود که امروز می بینیم. افرادی وارد 
حوزه تئاتر ش��دند که کمترین سنخیت را با خود تئاتر 
دارند.  به همین دلیل ما با انبوهی س��رو صدا مواجهیم 
که مانع گفت وگوی ما می شوند. ما در را به روی هر کسی 
که گفت اهل تئاتر هستم باز کردیم و به او فرصت دادیم 
درحالی که خیلی از این افراد نه تفکرش را داشتند و نه 

سوادش را.« 
رایتل تنها نگرش اقتصادی ندارد

محسن فیضی، مدیر روابط عمومی کمپانی رایتل که 
اسپانسر این نمایش است هم در این نشست گفت: »ما 
امیدواریم با ورود رایتل به وادی اسپانسرگری نمایش، 
نگاه ت��ازه ای به این موضوع صورت بگی��رد. البته هدف 
ما از اسپانسر شدن برای این نمایش صرفا منافع مادی 
نیست. اگر ما بتوانیم با کمک به فعالیت های فرهنگی 
تأثیری در جامعه بگذاریم، همین برایمان کافی است. 
هرچند قطعا در کن��ار آن اهداف اقتصادی  مان هم خود 
به خود می ش��وند.« او در پاس��خ به این س��ؤال که چرا 
اسپانسرها کمتر به سراغ  عرصه های فرهنگی می روند، 
گفت: »به این دلیل کمتر به س��راغ این نوع فعالیت ها 
می روند که مکانیزم مبتنی برای حمایت گری ندارند و 
تنها نگرش اقتصادی دارند. این حمایت ها بیشتر مبتنی 
بر شخص است، اگر من نباشم ممکن است در رایتل هم 
دیگر این اتفاقات صورت نگیرد. اما درحال حاضر ما داریم 
با رایتل این کار را انجام می دهیم.« چرمشیر هم در ادامه 
صحبت های فیضی اعلام داشت: »البته باید به این نکته 
هم اش��اره کنم که ما در ماجرای استفاده از اسپانسرها 
گاهی دچار اشتباه شده ایم، درست است که یک گروه در 
نبود بودجه در تنگنای مالی قرار می گیرد اما ما نباید فقط 
به فکر تأمین بودجه از هرکس و هرجایی باشیم. ما شاهد 
بودیم که چندی پیش یک سالن چلوکبابی اسپانسر یک 
نمایش بود که جای تأسف دارد. باید به این موضوع توجه 
داشته باشیم که ما در حوزه فرهنگ اسپانسرها را تعریف 
می کنیم و باید اسپانسرها را به سمت نگاه فرهنگی سوق 
دهیم. این ی��ک تمرین دو طرفه اس��ت و نباید فقط به 
اسپانسرها به شکل جیب پر پول نگاه کنیم.«در پایان این 
نشست حداد با اشاره به این که دوست دارد نمایشش را 
در شهرهای دیگر اجرا کند اما پروداکشن نمایش هایش 
این اجازه را ب��ه او نمی دهد، گفت: »امی��دوارم نمایش 
»کسی نیست همه داستان ها را به یاد آورد« مورد توجه 
مخاطبان و علاقه مندان تئاتر قرار بگیرد.« نمایش کسی 
نیست همه داس��تان ها را به یاد آورد از 23 شهریور در 

تماشاخانه ایرانشهر اجرا خواهد شد.

در نشست خبری نمایش»کسی نیست همه داستان ها را به یادآورد« مطرح شد

حاشیه های تئاتر  را کم کنیم

مراس��م پایانی بخش فیلم مس��تند ش��انزدهمین 
جشن س��ینمای ایران با صحبت های مدیرعامل خانه 
 سینما درباره موضوع سیاه نمایی در سینمای مستند

 همراه شد.  
محمدمهدي عس��گرپور با اش��اره به موفقیت فیلم 
رخش��ان بنی اعتماد در جش��نواره ونیز گفت: آخرین 
مورد این قضی��ه فیلم »قصه های« خان��م بنی اعتماد 
اس��ت که در جش��نواره ونیز موفقیت هایی را به دست 
آورد. اگر سینمایی که این نوع فیلم ها هم در آن تحمل 
 نشود دیگر نمی دانم چه چیزی از این سینما می تواند

 باقی بماند. 
او با اش��اره به موضوع س��یاه نمایی که در سینمای 
مستند از سوی عده ای مطرح می ش��ود، تصریح کرد: 
وقتی بحث سینمای مستند مطرح می شود موضوعاتی 
چون س��ینمای اجتماعی، سیاه نمایی و حضور چنین 
فیلم هایی در عرصه بین المللی مطرح می شود به طوری 
که این س��یاه نمایی یک امر پذیرفته ش��ده و قطعی از 
سوی کسانی تلقی می شود که آن را مطرح می کنند و 
کارشناسان مختلفی از تریبون های مختلف درباره این 
موضوع که امری نسبی اس��ت به طور قطعی صحبت 

می کنند؛ کاری که آدم های عاقل انجام نمی دهند، چون 
آدم عاقل در مورد مسائل قطعی هم نسبی حرف می زند. 
عسگرپور ادامه داد: ما دنبال این هستیم که بگوییم 
سینمای ما نجیب است اما برخی از سینمای نانجیب 
حرف می زنند. فکر کردیم که س��میناری را بعد از این 
جشن با عنوان س��ینمای اجتماعی ، مستند یا به طور 
روش��ن تر س��یاه نمایی برگزار کنیم، این ک��ه بگوییم 
س��یاه نمایی دقیقا یعنی چه؟ و برای این کار از کسانی 
دعوت کنیم که از سیاه نمایی سینمای ایران در سطح 

بین المللی  صحبت می کنند. 
مدیرعامل خانه س��ینما با ارایه توضیحات��ی درباره 
اهمیت سینمای مستند و نقش آن در فعالیت های خانه 
سینما عنوان کرد: صحبت درباره انجمن مستندسازان و 
تهیه کنندگان مستند در خانه سینما سخت است چرا 
که ما با دو انجمن بیش فعال روبه رو هس��تیم که سهم 
قابل توجهی در تعطیلی خانه سینما داشته اند و البته 
می توان گفت در باز شدن خانه سینما هم مؤثر بودند. 
برای همین رفتارهایشان همیشه دوست داشتنی است 
که ممکن اس��ت گاهی برای ما دردس��ر درست کنند؛ 

دردسرهایی که شیرین است. 

 واکنش »خانه سینما«
 به نسبت دادن سیاه نمایي در سینماي مستند 

حمیدرض��ا نوربخش،  مدیرعامل خانه موس��یقی و 
دبیر نخس��تین فستیوال موس��یقی تهران در حاشیه 
مراسم پایاني فستیوال موسیقي تهران گفت: ما در بحث 
تعطیلی کنسرت ها همواره پیگیر بوده ایم کما این که در 
جلسه ای که هنرمندان با رئیس جمهوری داشتند این 
موضوع را مطرح کردیم که وقتی یک نهاد رسمی دولتی 
برای کنسرت مجوزی را صادر می کند پس لزومی ندارد 
که بعد از صدور این مجوز جلو ی برگزاری کنس��رت ها 

گرفته شود.  
ضمن این که ما در زمانی که از حضور نوازندگان زن در 
کنسرت ها ممانعت به عمل می آمد، موضع خود را نشان 
دادیم و گفتیم که این موضوع اصلا مورد پذیرش نیست 
چراکه معتقدیم موسیقی زن و مرد ندارد، بنابراین نباید 
شاهد باشیم که در برخی از شهرستان ها به گروهی که 
نوازنده خانم دارند مجوز برگزاری کنس��رت را ندهند. 
مدیرعامل خانه موس��یقی با اش��اره به انتقاد برخی ها 
از عملکرد خانه موس��یقی تصریح کرد:  دوس��تانی که 
به ما خرده می گیرند که ما نس��بت به برخی از اتفاقات 
بی تفاوت حرکت می کنیم بدانند که واقعا چنین نیست 
به ویژه این که هم ش��ورایعالی خانه هنرمن��دان و هم 

هیأت مدیره خانه موسیقی همه اتفاقات حوزه موسیقی 
را رصد می کنند و آن جا که باید واکنش نشان دهند این 

کار را  انجام می دهند. 
او درباره تعطیلی آموزش موسیقی در فرهنگسراها 
گفت:  ما درباره این موضوع نیز جلس��ات متعددی را با 
مسئولان س��ازمان فرهنگی - هنری شهرداری تهران 
برگزار کردیم و در این جلسات دغدغه های هر دو طرف 
اعلام شده اما در آخرین پیگیری که طی هفته های اخیر 
انجام شده دوس��تان به ما قول دادند که مهرماه امسال 
کلاس های آموزش موس��یقی در فرهنگسراها مجددا 

راه اندازی خواهد شد. 
دبیر فس��تیوال موس��یقی تهران در بخ��ش پایانی 
صحبت های خود اضافه کرد: متأس��فانه طی روزهای 
اخی��ر بعض��ا ش��نیده ام ک��ه ادارات ارش��اد برخی از 
شهرس��تان ها برای برگزاری کنس��رت های گروه های 
موس��یقی در خارج از تهران تمایل خود را نس��بت به 
ش��راکت یا تهیه کنندگی کنس��رت موردنظ��ر اعلام 
کرده اند که امیدوارم این خبر درس��ت نباش��د و دولت 
این بار نه به عنوان رقیب بلکه به عنوان یک حامی در کنار 

هنرمندان باشد و فقط کار حمایتی انجام دهد. 

 واکنش »خانه موسیقي«
  نسبت به حواشي اخیر عرصه موسیقي
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